
Zápisnica č. 1 zo zasadnutia Komisie pre územné plánovanie, miestny rozvoj a životné prostredie Miestneho 

zastupiteľstva mestskej časti Bratislava - Staré Mesto konaného dňa 25.1.2016 

Prítomní: 

Ing. arch. Martin Gajdoš 

Soňa Párnická 

Viktor Muránsky 

Ing. arch. Ľubomír Boháč 

Ing. Matej Vagač 

Bc. Ivan Bútora 

MUDr. Peter Tatár 

Program komisie: 

Hostia: 

Miroslav Kollár 

Ing. Janka Čil liková 

Renata Jančárová 

· Mgr. Eva Nagyová 

Mgr. Radoslav Števčík 

Ing. Anton Gábor 

1. Informácia o projektocn týkajúcich sa komisie pre ÚP (obstarávanie ÚP, pripravované projekty .. .) 
2. Terasy, podniky- stav 
3. Architektonická súťaž Šafárikovo námestie 
4. Plán s nakladaním s financiami - príspevkom od vlády na predsedníctvo EÚ 
5. Akcie v zeleni - informovanie komisie 
6. Evidencia zelene - stav 
7. Výruby a úprava zelene na verejných priestranstvách - informovanie komisie 
8. Rôzne (Kol/árovo námestie neporiadok, dotácie. „) 

Komisiu otvoril a viedol predseda komisie Ing. arch. Martin Gajdoš. 

1. Informácia o projel<toch týkajúcich sa komisie pre ÚP (obstarávanie ÚP, pripravované projekty .. .) 

Ing. arch . Ľubomír Boháč informoval komisiu o úprave UP v nasledujúcom znení: 
Harmonogram a rozsah spracovávania PD 
Oddelenie územného plánu má ambíciu zabezpečovať 3 druhy projektových dokumentácií: 

1/UPN Z územné plány zón /na ešte neregulované územia/ 
21 UŠ urbanistické štúdie ako podklady ku zmene územného plánu (zadanie + urbanistická štúdia) - v pripade, že 
chceme meniť napr. funkčné využitie územia 
3/ AŠ overovacie architektonicko-urbanistické štúdie na vytipované verejné priestory, ktoré sa môžu stať podkladom pre 
form'?vanie zadania pre UŠ 

Uznesenie č. 1 /2016 
Komisia pre územné plánovanie, miestny rozvoj a životné prostredie žiada pána prednostu, aby bola 
informovaná o pokračovaní zmien v ÚP, a zároveň žiada o zaslanie uznesenia zásad pamiatkovej ochrany. 

HLASOVANIE: ZA: 6 PROTI: O ZDRžALO SA: O 

2. Terasy, podniky - stav 

Ing. arch. Boháč oboznámil komisiu s návrhom novej koncepcie umiestňovania terás v Starom meste 
v nasledujúcom znení. Medzi členmi komisie prebehla diskusia o riešení rozporu cestného zákona a KPU. 
Pravidlá umiestňovania sezónnych terás v MPR. 
Bola spracovaná koncepcia, ktorá bola odsúhlasená KPU a poslaná na odsúhlasenie na ID. 
Hlavné zásady: Letné terasy môžu byť umiestnené od fasády objektu po hranu definovanú v spracovanej koncepcii 
rozmiestnenia letných terás. Terasy umiestnené na obidvoch stranách ulice môžu spolu zaberať max. }1 z celkovej 
šírky uličného profilu, teda hfbka jednostrannej letnej terasy môže byť maximálne Y. šírky priemerného u l ičného profilu , 
v ktorom sa daná terasa nachádza. Peší prechod do domu v šírke 1,5 cm a prejazd do dvora v šírke 2,5m. 

Záver: Komisia berie predmetnú informáciu na vedomie a zároveň žiada o zaslanie Pravidiel umiestňovania 

sezónnych terás. 
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3. Architektonická súťaž Šafárikovo námestie 

Ing. arch. Boháč informoval komisiu o priebehu prípravy architektonickej súťaže na Šafárikovom námesti. 
Rozhodnutím č. 5./2016 starostu mestskej časti Bratislava-Staré Mesto bola zriadená porota a jej pomocné org?ny pre 
vyhodnotenie súťažných návrhov vo verejnej anonymnej architektonicko-urbanistickej súťaži návrhov: "Verejné 
priestory Šafárikovho námestia a Fajnorovho nábrežia v Bratislave". Po ukončení súťaže porota vyhodnotí predložené 
návrhy a bude informovať komisiu. 

Ing. Matej Vagač pripomienkoval zloženie komisie kde chcel zaradiť aj zástupcov OZ. Ing. arch . Boháč informoval 
komisiu , že daný zámer prebehol verejnou diskusiou. Výsledky tejto diskusie sú zohľadnené v samotnej súťaži. 

Záver: Komisia berie predmetnú informáciu na vedomie. 

4. Plán s nakladaním s financiami - príspevkom od vlády na predsedníctvo EÚ 

Pán starosta Mgr. Radoslav Števčík oboznámil komisiu s plánom nakladania s financiami - príspevkom od vlády 
na predsedníctvo EÚ. Financie budú použité na obnovu dlažby v pešej zóne, obnovu infraštruktúry, nákup 
odpadkových košov, vybudovanie nových kontajnerových verejných WC, obnovu Zámockých schodov, rekonštrukciu 
Židovskej ulice, projekt wi-fi . Zároveň budú využité na zvýšenie frekvencie čistenia verejných priestorov, dopravné 
značenie, úpravu zelene na Palackého ulici, vybudovanie kvetinového záhonu vrátane závlahy na Rázusovom nábreži 
a udržiavanie a obnova existujúcich záhonov . Čaká sa na darovaciu zmluvu od Transpetrolu. 

Záver: Komisia berie predmetnú informáciu na vedomie. 

5. Akcie v zeleni - informovanie komisie 

V súlade so základnými pravidlami Mestskej časti Bratislava-Staré Mesto pre akcie v zeleni 
z 21.3.2013 pani Mgr. Eva Nagyová, po schválení v komisií posudzovania zaujatia verejného priestranstva 
a voľných poul ičných aktivít, vydáva rozhodnutia k žiadostiam na akcie v zeleni. 

Členovia komisie žiadajú o informácie o konaniach a žiadajú prítomnosť zástupcu z oddelenia dopravy, 
životného prostredia, verejného poriadku a správnych konaní pri procese prejednávania a schvaľovania. 

Pán starosta informoval komisiu o podaní žiadosti na konanie akcie Cirkuľart. Mestská časť čaká na 
vyjadrenie Krajského pamiatkového úradu. 

Uznesenie č. 2/2016 
Komisia pre územné plánovanie, miestny rozvoj a životné prostredie žiada prednostu prostredníctvom 
právneho oddelenia dopredu informovať komisiu o akciách v zelení, hlavne v Medickej a Grassalkovichovej 
záhrade, a zároveň žiada, aby bola ku každej takejto akcii prizvaná odborne spôsobilá osoba. 

HLASOVANIE: ZA: 4 PROTI : O ZDRžALO SA: O 

6. Evidencia zelene - stav 

Ing. Janka Čilliková a pán starosta Mgr. Radoslav Števčik informovali komisiu o prebiehajúcej podrobnej 
inventarizácii drevín v Mestskej časti Bratislava-Staré mesto. V súčasnosti je zinventarizovaných cca 820 drevín v 19 
veľkých lokalitách Starého mesta a plánuje sa zavedenie elektronickej pasportizácie drevín v novej mapovej vrstve 
elektronického spracovania. 

Pán starosta Mgr. Radoslav Števčík informoval komisiu o zlom zdravotnom stave drevín v Starom meste 
a budúcom výrube na Hviezdoslavovom námesti. V prípade potreby budú stromy vyšetrené rezistografom. 

Pán Miroslav Kollár žiadal komisiu o orez topoľa vo vnútrobloku justičná karadžičova a o zhodnotenie jeho stavu. 

Záver: Komisia berie predmetnú informáciu na vedomie. 

7. Výruby a úprava zelene na verejných priestranstvách - informovanie komisie 

Ing. Janka Čilliková informovala komisiu o detailoch výrubu v Pistzoryho paláci a na Gajovej ulici a predložila 
návrhový materiál na plánovaný výrub a revitalizáciu drevín na Múzejnej a Palackého ulici. 

Ing. Janka Čilliková informovala komisiu, že výruby a odborné orezy drevín zabezpečuje firma VEPOS, ktorá má 
vlastného certifikovaného arboristu a zmluva končí 30.6.2016. 
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- - ---------------------------------------------------------------

Uznesenie č. 3/2016 
Komisia pre územné plánovanie, miestny rozvoj a životné prostredie žiada pána prednostu prostredníctvom 
oddelenia dopravy, životného prostredia, verejného poriadku a správnych konaní, aby referát ŽP informoval 
vopred o plánovaných výruboch a rozsiahlych orezoch drevín vo verejnej zeleni s priloženou 
fotodokumentáciou, a v prípade neplánovaného výrubu z dôvodu bezprostredného ohrozenia o ich odstránení 
dodatočne neodkladne informoval komisiu. 

HLASOVANIE: ZA: 5 PROTI: O ZDRžALO SA: O 

8. Rôzne (Kollárovo námestie neporiadok, dotácie„.) 

a) 
Ing. arch. Martin Gajdoš dal podnet na upratanie Kollárovho námestia. 
Pán starosta komisiu informoval o vyjadrení právneho poradcu k búraciemu povoleniu v PKO, ktoré tvrdí, že toto 

povolenie sa prenáša na súčasného majiteľa v súlade so zákonom. Medzi poslancami prebehla diskusia o platnosti 
rozhodnutia pri prechode vlastnickych práv. Komisia žiada predloženie posudku od právneho poradcu. 

Uznesenie č. 4/2016 
Komisia pre územné plánovanie, miestny rozvoj a životné prostredie žiada pána starostu, aby doložil 
predmetnú právnu analýzu. 

HLASOVANIE: ZA: 5 PROTI: O ZDRžALO SA: O 

b) 
Prebehla diskusia na podnet pána Kollára, ktorý pripomienkoval problematiku kontajnerových stojisk. 
Poslanci navrhli úpravu VZN a presnú špecifikáciu verejného priestranstva. 
Pán starosta navrhol, aby sa upravilo parkovanie na Židovskej ulici v blízkosti Zámockých schodov. 
Pán Gajdoš navrhol pridanie zeleného pásu z divého hrozna do nádob na kvety na Židovskej ulici, za účelom 

prekr}rtia betónového múru zelenou bariérou 

Záver: Komisia berie predmetné informácie na vedomie. 

V Bratislave dňa 29.1.2016 

čas :?'.ahájenia komisie: 16:30 hod. 

čas ukončenia komisie: 19:00 hod. 

Predseda komisie: Ing.arch. Martin Gajdoš 

zapi sovateľka komisie: Ing. Jarmila Marušincová 
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